

**УКАЗАТЕЛЬ СТАТЕЙ,
опубликованных в журнале «Вопросы филологии» в № 4, 2023 г.**

ТЕОРЕТИЧЕСКИЕ ПРОБЛЕМЫ ЛИНГВИСТИКИ

Гогичев Ч. Г. Константы и переменные когнитивных операций. 6-23

ЯЗЫКИ И КУЛЬТУРЫ НАРОДОВ МИРА

Мамутов Бекир. Лингвисты малых народов: Усеин Куркчи..... 24-30

ЛИТЕРАТУРА И ЛИТЕРАТУРОВЕДЕНИЕ

Володарская Э.Ф. Шекспир и птицы: литературоведческие и лингвистические аспекты.

Часть II. Ястребы. 31-52

ПЕРЕВОД И ПЕРЕВОДОВЕДЕНИЕ

Макурenkova С. А. Перевод как инструмент поэзии: «Евгений Онегин» как самый эротический роман Европейской литературы. К 25-летию перевода романа «Евгений Онегин» на английский язык.

(О. Эммет, С. Макурenkova)..... 53-56

Аснис Е.А. Уильям Блейк - английский поэт, художник, гравёр XVIII - XIX вв. (1757-1827)..... 56-61

Фельдман Е. Переводы с английского языка. Произведения английских поэтов..... 61-73

Александровский С.А., Переводы с английского языка. Произведения английских поэтов..... 74-76

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ. ХРОНИКА

Аснис Е.А. Новые труды по филологии, лингвистике и переводу. 77-83

INDEX OF PAPERS
Published in the «Journal of Philology» in № 4, 2023

THEORETICAL PROBLEMS OF LINGUISTICS

Gogichev Chermen G. Constants and variables of cognitive operations. 6-23

LANGUAGES AND CULTURES OF THE WORLD

Bekir Mamutov. On the linguists of minor nations: Usein Kurkçi 24-30

LITERATURE AND LITERARY STUDIES

Volodarskaya E.F. Shakespeare and Birds: Literary and Linguistic Aspects. Part II. Hawks. 31-52

TRANSLATION AND TRANSLATION STUDIES

Makurenkova S.A. Translation as a tool of poetry: Eugene Onegin as the most erotic novel of European literature. 53-56

Asnis E.A. William Blake - English poet, artist, engraver of the XVIII - XIX centuries (1757-1827)..... 56-61

Feldman E. Translations from English. Works of English poets 61-73

Aleksandrovsky S.A., Translations from English. Works of English poets 74-76

RESEARCH NEWS

Asnis E.A. New books on philology, linguistics and translation..... 77-83